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Sveriges Universitets-      2024-05-23 

och högskoleförbund     

 

Minnesanteckning från SUHF:s expertgrupp för 

internationaliseringsfrågor 
Tid: 21 februari 2024 kl. 13:00-16:00  

Plats: Mötet genomfördes online i Zoom  

Deltagare: 

Erik Renström, Lunds universitet, ordförande  

Coco Norén, Uppsala universitet, vice ordförande 

Anna Lindahl, Mittuniversitetet, verkställande ledamot 

Åsa Petri, Stockholms universitet 

Matilda Horn, SFS 

Christopher Sönnerbrandt, adjungerad från expertgruppen för studieadministrativa frågor 

Frånvarande:  

Robert Egnell, Försvarshögskolan  

Linda Gerén, SUHF:s kansli  

Johannes Jarlebring, Uppsala universitet 

Gäster:  

Sara Rågwall, Anders Ahlstrand och Maria Högemark från UHR  

Stefan Törnqvist, VR 

Ann-Mari Fineman, Vinnova. 

 

1. Välkommen 

Ordförande Erik Renström hälsade välkommen till den nya mandatperioden. 

 

2. Dagordningen 

Dagordningen godkändes.  

Följande övriga frågor har anmälts: 

- Mikromeriter i den svenska högskolan 

- Rekommendationer EUI-studieadministrativa frågor 

- Aktuell lägesrapport från Arbetsgruppen EU-bevakning. 

En ytterligare övrig fråga anmäldes: 

- MFS. 

 

3. Föregående minnesanteckning 

Minnesanteckningen från mötet den 8 december 2024 justerades (Erik var ordförande), 

godkändes och kommer att publiceras på https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-

internationaliseringsfragor/.  

 

https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/
https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/
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4. Uppdrag 2024 - 2025 samt gruppens sammansättning  

a) Genomgång av reviderat uppdrag för 2024 – 2025 
https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/  

 

Expertgruppen resonerade om vakanser i gruppen. SUHF:s presidium ser just nu över 

vakansen gällande rektorsplats. Förhoppningen är att denna person kan vara på plats till 

nästa möte, den 15 april.  

Expertgruppen behöver även kompletteras med en förvaltningschef och en framtida 

verkställande ledamot. Kansliet håller i dialogen med förvaltningscheferna om deras 

representation.  

b) Uppdrag och sammansättning för arbetsgruppen för EU-bevakning 2024-2025  
Ett förslag på uppdrag är formulerat och de föreslagna personerna är tillfrågade. Det nya 
uppdraget är bredare än tidigare, nu är det tydligt att EU-bevakningsgruppen ska bevaka 
forskning, högre utbildning och innovation. Beslut om gruppen fattas av SUHF:s presidium. 

Relationen och arbetsfördelningen mellan arbetsgruppen för EU-bevakning och 
arbetsutskottet för EUI-frågor diskuterades. 

c) Mandat arbetsutskottet för EUI-frågor  
Detta är ett arbetsutskott, med täta band till EU-bevakningsgruppen. På sikt ska dessa 
grupper sammansmälta. Detta är ett tillfälligt arbetsutskott under innevarande 
mandatperiod. Expertgruppen vill undvika en parallell struktur för EUI. Frågorna bör så 
långt som möjligt hanteras inom ordinarie expertgrupper för olika sakfrågor. 

d) Förslag samt beslut om adjungering av Johannes Jarlebring (EU-strateg, UU) till 
Expertgruppen för mandatperioden med särskilt fokus EUI-frågor och arbetsutskottet för 
detsamma 
Expertgruppen beslutade att adjungera Johannes Jarlebring till expertgruppen under 
innevarande mandatperiod. 

5. Presidiet rapporterar 

a. Lärosätenas kompetens i säkerhetsfrågor.  

Erik Renström meddelade att SUHF har gett sina remissvar på Peter Egardts utredning 

om lärosätenas kompetens i säkerhetsfrågor. Utredningens innehåll överlappar delvis 

med utredningen om ansvarsfull internationalisering som UHR leder. 

Inom SUHF:s rådgivande grupp för globala relationer pågår en diskussion om hur stor 

vikt man ska lägga på säkerhetsfrågor – det gäller att hitta en balans i arbetet. Ett 

positionspapper kommer inom kort. Den rådgivande gruppens bedömningar 

publiceras på https://suhf.se/publikationer/rapporter/ och är fritt tillgängliga. 

b. Coco Norén lyfte frågor om hur lärosätena jobbar med STINT:s utlysningar. Det finns 

en rad initiativ till större samarbetsprojekt mellan lärosäten, utifrån olika fokus – 

exempelvis SIREUS, SASUF, Mirai, etc. Några av dessa har finansierats med STINT-

medel, andra inte. Hur resonerar lärosätena kring finansiering av deltagande i och 

implementering av dessa projekt? 

Coco informerade även om diskussioner inom Coimbra-gruppen gällande ranking. 

 

https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/
https://suhf.se/publikationer/rapporter/
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c. Expertgruppens presidium lämnade informerade gällande besök av Kinas ambassadör 

på svenska lärosäten.   

 

6. Migrationsfrågor  

Christopher Sönnerbrandt informerade om aktuella migrationsfrågor 

a. Samverkansgrupp migrationsfrågor 

Samverkansgruppens arbete har den senaste tiden handlat om att fullfölja arbetet 

med att ta fram överenskommelserna mellan lärosätena och Migrationsverket. 

 

b. Uppdrag till lärosätena, regleringsbrev 2024 

Christopher påminde om uppdragen gällande migrationsgfrågor i regleringsbrev till 

universitet och högskolor 2024. 

 

c. Reviderat förslag om överenskommelse om samverkan med Migrationsverket 

De första överenskommelserna om samverkan undertecknades fredagen den 16 

februari 2024 av KTH, Umeå universitet och Lunds universitet. Nu fortsätter 

Migrationsverket arbetet genom att skicka ut samma erbjudande till samtliga övriga 

lärosäten, med önskan om svar senast den 22 mars 2024. 

 

d. Nya regler för arbetskraftsinvandring 

Betänkandet Nya regler för arbetskraftsinvandring m.m. (SOU 2024:15) har skickats ut 

på remiss. Bland remissinstanserna finns Chalmers, Lunds universitet, Uppsala 

universitet, SULF och UHR. Christopher föreslår att SUHF i beredningen lyssnar in 

Migrationsverkets bedömningar samt expertutlåtande från lärosätenas Euraxess-

nätverk. SUHF:s yttrande behandlas på mötet med expertgruppen för 

internationaliseringsfrågor den 15 april. Remissvaren ska lämnas till Justitiedeparte-

mentet senast den 16 maj 2024. 

 

e. Riksrevisionens enkät om uppföljning av studieavgiftsskyldiga studenter 

Riksrevisionen, som arbetar på Riksdagens uppdrag, har nyligen skickat en relativt 

omfattande enkät till lärosätena inom granskningen av systemet för studieavgifts-

skyldiga studenter 

 

7. UHR – rapport regeringsuppdraget EUI 

Christopher Sönnerbrandt, Åsa Petri och Anna Lindahl redogjorde för möten som varit med 

UHR:s utredare kring deras kommande rapportering av regeringsuppdraget EUI. 

 

8. Samverkan SUHF och STINT 

Erik Renström redogjorde för diskussioner kring STINT och deras arbete och vad en samverkan 

mellan SUHF och STINT kan ge. 

 

9. Plattform för internationalisering 

Styrgruppen för Plattformen för internationalisering (PLINT) möts senare i veckan. En skrivelse 

håller på att tas fram av lärosätenas styrgruppsrepresentanter Erik Renström och Coco Norén. 

Utkastet delas med expertgruppen. 

 

10. Ansvarsfull internationalisering 

Expertgruppen besöktes av Sara Rågwall, Anders Ahlstrand och Maria Högemark från UHR 
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samt Stefan Törnqvist, VR och Ann-Mari Fineman, Vinnova. Ett rapportutkast som 

expertgruppen hade fått del av före mötet diskuterades. Frågor som togs upp gällde den 

struktur som myndigheterna preliminärt föreslår, fördelning av ansvar i den föreslagna 

modellen, mm. Diskussionen berörde även utblickarna till andra länder.  

 

11. Övriga frågor 

Expertgruppen behandlade  

 

a) Mikromeriter i den svenska högskolan 

Christopher Sönnerbrandt informerade om ett förslag till Vägledning om mikromeriter 

som är tänkt att lyftas för beslut av förbundsförsamlingen i mars 2024. Förslaget till 

vägledning har tagits fram efter initiativ från SUHF:s styrelse. Synpunkter och 

kommentarer skickas snarast till Christopher. Beredning har skett i expertgruppen för 

studieadministrativa frågor och i expertgruppen för kvalitetsfrågor. Förslaget till 

vägledning kommer även att lyftas på ett möte med expertgruppen för samverkan.  

 

b) Rekommendationer EUI-studieadministrativa frågor 

Christopher Sönnerbrandt informerade om ett förslag på studieadministrativa 

rekommendationer kring EUI som kommer på delning till expertgruppen för 

internationaliseringsfrågor på sista mötet före sommaren. Förslaget om 

rekommendationer är tänkt att lyftas för beslut av förbundsförsamlingen i oktober 

2024. 

 

c) Aktuell lägesrapport från Arbetsgruppen EU-bevakning. 

Lägesrapporten har skickats ut och blivit mycket uppskattad i sektorn. 

 

d) MFS 

Åsa Petri rapporterade att 100 MFS-stipendier ska fördelas under 2024. En 

referensgrupp behöver utses för arbetet.  

 

 

12. Avslutning 

Ordförande tackade deltagarna och avslutade mötet. 

 

Antecknat av Christopher Sönnerbrandt och Anna Lindahl 

 


